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درمکتب امام

حقوقبشريعنىحقوقظالمها
منطق مظلوم كه اكثريت قاطع دنيا را تشكيل مى دهد اين است كه بايد هر 

مملكتى آزاد باشد. هر مملكتى مستقل باشد. هر مملكتى ذخايرش خرج خودش 

بشود. اين منطق مظلوم هاست. منطق ظالم ها اين است كه بايد اينها را غارت كرد. 

اينها آدم اصلً نيستند. اين ابرقدرت ها ما را اصلً آدم نمى دانند. مظلوم ها را در هر 

جا هست، در ممالك خودشان كه هست. مظلوم ها را جزو بشر حساب نمى كنند. 

حقوق بشر مى گويند. حقوق بشر يعنى حقوق ظالم ها.
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صفحه 11
پنج شنبه ۲۷ دی 1۳۹۷

1۰ جمادی الاول 1۴۴۰ - شماره ۲۲1۰۳

نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

موج تحریف و تقلیل اهداف برجام 
در فصل پاسخگویی

سرويسسیاسى-
ابوذرندیمی مشاور رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی در گفت و گو با روزنامه زنجیره ای قانون گفته است: »ما در موضوع 
برجام و مذاکرات به دنبال سود بودیم و به در پی این بودیم که بیشتر از این با مشکل روبه رو نشویم و چندین قطعنامه را 
کم کنیم ولی هیچ کس به دنبال این نبود که ما از چاله در بیاییم و به قله برسیم. در آن زمان ما می دانستیم که غرب بهانه 

لازم برای اذیت و آزار ما را دارند.«
 گفتنی اســت همزمان با ســومین سالگرد اجرای توافق هسته ای ، دولتمردان و چهره های سیاسی و رسانه ای حامی 
آنان که دستشان خالی از ادله و مدارکی که نشان دهد توافق هسته ای دستاورد ملموس و محسوسی را برای جامعه ایرانی 
به همراه داشته ، به جای عذرخواهی از ملت و تلاش برای جبران این خسارت محض به تحریف و تقلیل اهداف آن روی 
آورده اند. چندی پیش محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه که از او به عنوان یکی از معماران اصلی برجام یاد می کنند ، 
در گفت و گو با یکی از روزنامه های داخلی گفته بود :» مذاکرات ما درباره برجام تا فروردین 94 )یعنی سه ماه قبل از توافق 
نهایی برجام( صرفا هسته ای و امنیتی بود...بحث های هسته ای، امنیتی و خارج شدن از شورای امنیت بحث های اصلی ما 
بود و اینکه کسی بگوید هدف برجام اقتصادی بود با واقعیات و خطوط قرمزی که برای ما ترسیم شده بود، نمی سازد. «  

این در حالی است که دولتمردان تاکید داشتند که با برجام تمامی تحریم ها یکباره و در روز اجرا- دی 94- لغو شده 
و ســرمایه خارجی به کشــور بازگشته و مشــکل رکود و گرانی و بیکاری و ازدواج جوانان و حتی آب خوردن مردم نیز در 
پسابرجام رفع می شود.حالا که هیچ کدام از وعده های برجامی دولتمردان و فعالین اصلاح طلب به وقوع نپیوسته است، برخی 

دولتمردان و اصلاح طلبان به تقلیل مطالبات برجامی و دستاوردسازی برای برجام برآمدند.
مردم حق انتقاد از سیاست خارجی دولت را ندارند!

روزنامه زنجیره ای آفتاب یزد بخش هایی از اظهارات بهزاد نبوی از فعالین سیاسی اصلاح طلب را منتشر کرد و به نقل 
از وی نوشت مردم حق انتقاد از سیاست خارجی دولت را ندارند!

بهزاد نبوی گفته است: مردم باید توجه داشته باشند که در کشور ما اگر همه اعتراض ها به سمت دولت برود، بعضا 
دادن آدرس اشتباه است. اگر دولت در انجام دادن مسئولیت های خود کوتاهی می کند، مردم به دولت اعتراض کنند، اگر 
قوه قضائیه یا مجلس شــورای اسلامی اقدام نادرســتی انجام می دهند، به قوه قضائیه یا مجلس اعتراض کنند. اما اگر به 
سیاست خارجی نقد دارند، نمی توانند به دولت انتقاد کنند چون دولت به تنهایی در قبال سیاست خارجی مسئول نیست 
و سیاست خارجی، تصمیم نظام است.بهزاد نبوی به تعمد خود را به ندانستن زده است، اگر سیاست خارجی تصمیم نظام 
باشد طبیعی است که در دولت های مختلف بایستی یکسان بوده و تغییری در آن ایجاد نشود، به عنوان نمونه نه انتقاد به 
سیاست خارجی دولت های نهم و دهم بر اساس این تحلیل درست است و نه حمایت از سیاست خارجی کنونی چرا که هر 

دو سیاست خارجی ارتباطی با دولت ها نداشته است!
در حالی که این گونه نیست و رئیس جمهور محترم با وعده های عموما مرتبط با سیاست خارجی در سال 1392 به 
پیروزی رسید و اعلام کرد که با این سیاست ها مشکلات اقتصادی کشور حل شده تحریم ها برطرف خواهد گردید، امروز 
شاهدیم که این سیاست خارجی در کلیت خود اجرایی و به برجام منتهی شده و مشکلات اقتصادی بسیار زیادتر از قبل 
برجام شده، تحریم ها نیز نه تنها برداشته نشده بلکه شدیدتر از قبل نیز شده است.حال بایستی چه کسی پاسخگوی وضعیت 

کنونی باشد؟ دولت یا منتقدین؟!
شهرداری هم از دولت یاد گرفت، مشکل تقصیر قبلی ها است!

روزنامه زنجیره ای آرمان در گزارشی به مشکلات کنونی شهری در تهران پرداخته و مدیریت اسبق یعنی قالیباف را 
مسئول این مشکلات خواند!

در این گزارش آمده است: با اینکه نزدیک 2 سال از عمر شورای شهر پنجم و البته حضور شهردار منتخب این شورا 
می گذرد، اما هنوز هم برخی موضوعات شهری که پایه آن در زمان شهرداری قالیباف گذاشته شد، قابل درک و مشاهده 
اســت از جمله آنها عدم نظارت بر پیمانکاران شــهری و نحوه هزینه کرد بودجه ای اســت که به آنها تعلق می گیرد. دیروز 
شهردار تهران به برخی از تجمعات پیمانکاران در مقابل ساختمان های شهرداری اشاره کرد و یادآور شد: معاونت مالی در 
حال بررسی بدهی های شهرداری به پیمانکاران است. حدود 80درصد پیمانکاران از شهرداری طلب های جزئی دارند که 
با کمی برنامه ریزی می توان آنها را پرداخت کرد، اما 20درصد طلب های هنگفت دارند که پرداخت آن کمی مشکل است.

ظاهرا شهرداری تهران که منتخب شورای شهر اصلاح طلب تهران است نیز از دولت راه کار را یاد گرفته و می خواهد 
تقصیرها را به گردن پیشینیان بیندازد، شورای شهر در حدود یک سال و نیم گذشته سه شهردار برای تهران انتخاب کرده 
است و در این مدت جز تغییر نام یکی دو خیابان و گذران عمر در رفت و آمد مدیران اتفاقی در شهر نیفتاده است و مدیریت 

شهری به جای پاسخگویی تقصیر را به گردن مدیریت اسبق می اندازد مدیری که بعد از او سه مدیر دیگر نیز آمده اند!
دولتمردان تمایلی به شنیدن صدای بخش خصوصی ندارند

روزنامه دنیای اقتصاد در مطلبی نوشت:»نه سیاستگذاران اقتصادی کشور و نه بدنه اجرایی دولت تمایلی به مشارکت 
بخش خصوصی در سیاست گذاری ها یا حتی شنیدن نظر آنها در تدوین سیاست ها ندارند. این درحالی است که تقریبا همه 
دولتمردان در سخنرانی ها و مصاحبه هایشان همکاری و همفکری با بخش خصوصی را از اولویت های نخست خود برمی شمارند.«
چندی پیش یکی از فعالین بخش خصوصی گفته بود:»متاسفانه دولت در سیاست های ارزی، هیچ توجهی به مشکلات 

و مسائل بخش خصوصی نداشته است.«
خنجر »مناطق آزاد« بر پشت »صنایع داخلی«

روزنامه شرق در ستون خبر ویژه شماره دیروز خود به موضوع پر حرف و حدیث »مناطق آزاد« پرداخت. در این خبر که 
با عنوان »مناطق آزاد پایگاهی برای توسعه« منتشر شده از این مناطق با عنوان »شتاب دهنده های صادراتی« یاد شده است!
در متن این خبر آمده: »معاون فرهنگی، گردشگری و صنایع خلاق دبیرخانه شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
گفت: مناطق آزاد می توانند پایگاهی برای رشد و توسعه صنایع خلاق و به شکل ویژه »شتاب دهنده های صادراتی« باشند.«

در اینکه مناطق آزاد می توانند یا می توانستند »شتاب دهنده« صادرات باشند شکی نیست اما آیا کارنامه مناطق آزاد 
از شروع تا اکنون چنین گزاره ای را پشتیبانی می کند و بر صحت آن انگشت می گذارد؟!

یکی از اصلی ترین اهداف ایجاد مناطق آزاد، تولید با استفاده از معافیت های مختلف در این مناطق و صادرات محصولات 
تولیدی اســت، اما این امر تاکنون محقق نشــده است. بر اساس آمار گمرک، ارزش واردات از مناطق آزاد فاصله فاحش با 
میزان ارزش صادرات این مناطق دارد.به جز آنکه مناطق آزاد به دروازه ای برای واردات بی رویه تبدیل شده اند، بسیاری اعتقاد 
دارند که مناطق آزاد دروازه ای برای ورود کالاهای قاچاق به کشور نیز هست. این ادعا از سوی برخی از اعضای دولت مورد 
تأیید قرار گرفت.  سال گذشته بود که محمدرضا نعمت زاده، وزیر اسبق صنعت، معدن و تجارت به صراحت زبان به انتقاد از 
این مناطق گشود و اعلام کرد مناطق آزاد کشور کارکرد اصلی خود را از دست داده اند و به گلوگاهی برای مبارزه با واردات 
بی رویه و قاچاق تبدیل شده اند. اگر به واقع کسی دلسوز صنایع داخلی و  اشتغال باشد، اگر کسی منافع ملت برایش اهمیت 

داشته باشد قطعا به آفتی که به جان صنایع داخلی افتاده دامن نخواهد زد. 
تنها دستاورد برجام؛ فعالیت ایران در چارچوب آژانس!

روزنامه همشهری در مطلبی نوشت:»در آستانه چهارمین سال اجرای برجام نباید از این حقیقت غافل شد که براساس 
گزارش های آژانس بین المللی انرژی اتمی، برنامه هســته ای ایــران کماکان در چارچوب محدودیت های برجامی فعالیت 
می کند. اما ما به ازای اصلی این محدودیت ها و نظارت ها، یعنی لغو تحریم ها، تحقق نیافته است، امری که باعث شده ایران 

از منافع موعود محروم شود«.
در روزهای گذشــته، روزنامه زنجیره ای ســازندگی در اعترافی دیرهنگام نوشته بود:»امروز فقط یک کشور به صورت 
عملی پایبند به توافق بوده است؛ ایران. آشکار است که اکنون دیگر توافقی وجود ندارد که اروپایی ها بخواهند از آن حمایت 
کنند. بلکه آنان از محدودیت های هسته ای ایران حمایت می کنند... ایران موبه مو تعهدات هسته ای خود را اجرا می کند، اما 
تحریم هایی را تحمل می کند که به مراتب سخت تر از دوره قبل از توافق است و طرف های دیگر کاملًا از تعهدات خویش 
خارج شده اند...امروز دولت نیازمند آن است که باور کند برجام به پایان رسیده... اکنون جواب مشخص است. خروج از برجام 
و بازگذاشــتن راه مذاکره با کســانی که قدرت عمل به تعهداتشان را دارند، این گزینه بهتری از ماندن در توافق یکجانبه، 
تحریم های سخت تر از پیشابرجام، دلخوش کردن به اقدامات نمادین اروپا و مشاهده رکودی است که این بار می تواند اقتصاد 

کشور را از گروه کشورهای با درآمد متوسط به فقیر مبدل سازد«.
این روزها رسانه های زنجیره ای تازه به حرف منتقدان برجام در سال 94 رسیده اند. این اعتراف دیرهنگام در حالی است 

که تا پیش از این، حامیان برجام، منتقدان را به بی سوادی متهم کرده و آنان را به جهنم حواله می دادند!

فرماندهسپاهخطاببهنتانیاهو:

بترسید از روزی كه موشک های نقطه زن بر سرتان فرود آید
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فرمانــدهســپاهبهتهديــداتاخیر
واکنش رژيمصهیونیستى، نخســتوزير
نشــاندادهوتاکیدکرد:بترسیدازروزی
کهموشکهاینقطهزنبرسرتانفرودآيد.

به گزارش روابط عمومی سپاه، در پی اظهارات 
تهدیدآمیز اخیر نخســت وزیر رژیم صهیونیستی 
مبنی بر اینکه چنانچه ایران نیروهای نظامی خود 
را سریعا از سوریه خارج نکند، اسرائیل به حملات 
خود علیه مواضع ایران ادامه خواهد داد، ســردار 

سرلشکر پاسدار محمدعلی جعفری فرمانده کل 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با مضحک و خنده دار 
دانســتن این تهدید و تاکید بــر اراده جمهوری 
اسلامی مبنی بر حفظ آنچه در سوریه دارد، اظهار 
کــرد: هم تمامی مستشــاران نظامی و انقلابی و 
هم تجهیزات و ســلاح هایی که بــرای آموزش و 
توانمندسازی مبارزین مقاومت اسلامی و حمایت 
از مردم مظلوم سوریه، در این کشور اسلامی داریم 

را حفظ خواهیم کرد.

وی با اشاره به اظهارات اخیر سخنگوی وزارت 
خارجه ایران، افزود: اگر وی گفته باشد »ایران هیچ 
نیروی نظامی در سوریه ندارد« منظورشان این بوده 
که ایران یگان نظامی در سوریه ندارد و شما خوب 
می دانید که اقتدار و ابهت یگان های نظامی ایران 
به حدی اســت که اگر حضور حتی یکی از آنها را 
در سوریه ببینید، از ترس قالب تهی خواهید کرد.

فرمانده سپاه تاکید کرد: مطمئن باشید این 
تهدید مضحک شما را هیچ به حساب نمی آوریم؛ 

بدانید اگر برابر برخی اقدامات مذبوحانه شما صبر 
پیشه می کنیم، حکمتی بزرگ در آن نهفته است.
سرلشکر جعفری با بیان اینکه بی شک شما در 
آینده ای نه چندان دور به مصلحت صبر انقلابی ما 
پی خواهید برد، تصریح کرد: فقط بدانید که دارید 
با دم شــیر بازی می کنید! بترســید از روزی که 
موشــک های نقطه زن ایران غرش کنان بر سرتان 
فــرود آید و انتقام همه خون های به ناحق ریخته 

مسلمانان مظلوم منطقه را از شما بگیرد.

مهمترينعاملىکهمىتواندازانحرافيکانقلابجلوگیریکند،
وجودرهبریاستکهبتواندانقلابراباهماناهدافومقاصدموردنظر
بنیانگذارآنپیشببرد؛عدموجودچنینرهبریدربرخىانقلابهای
منطقه–کهدرابتداحرکتهایخوبىدرآنهاشروعشدهبود–سبب

انحرافآنهاشد.
ترس چنین مسئله ای از اوایل انقلاب در ایران نیز وجود داشت، حقیقت این 
بود که امام)ره( سنشان بالا رفته بود و نمی توانستیم باور کنیم که بتوان کسی را 
پیدا کرد که به جای امام )ره(، این کشتی را به ساحل برساند؛ اما تصور عامیانه این 
است که گویا وقتی امام )ره( از دنیا رفت، روحش در قالب فرد دیگری ظهور کرد؛ 
گویا رهبر معظم انقلاب توان جدیدی پیدا کردند و یک جهش فوق العاده ای در 
ایشان به چشم می خورد. آمدن ایشان با این ویژگی ها، نگرانی بسیاری از دلسوزان 

را رفع کرد و برایشان ثابت شد که ایشان رهبری شایسته است.
نعمت وجــود رهبر معظم انقلاب ، یکــی از بزرگترین نعمت های خدا بر 

ماست،بنده گمان نمی کنم بتوانم شکر چنین نعمت عظیمی را ادا کنم.
تحولمردموجوانان،نعمتبزرگخدا

 تحول ناشــی از انقلاب در مردم و جوانان کشــور، نعمت دیگری است که 
خداوند بر مردم ما ارزانی داشته است.قبل از انقلاب، شاید بهترین جوان ها کسانی 
بودند که نهایتا اهل نماز و روزه و علاقمند به سیدالشهدا )ع( بودند؛ ولی این مسئله 
اصلا مطرح نبود که چه وظایف اجتماعی دینی بر عهده دارند، اما با وقوع انقلاب 
چنان تحول عظیمی در افراد پیدا شــد که یک نوجوان سیزده ساله به مقامی 
می رسد که امام )ره( با آن عظمت می فرمایند: رهبر ما آن طفل سیزده ساله ای 
اســت که نارنجک به خود می بندد و زیر  تانک می رود.یک پسربچه سیزده ساله 
چه انگیزه ای باید داشه باشد که چنین کند؟ یک نوجوان که در اول زندگی است 
و هــزاران امید برای زندگی و آینده خود دارد، چرا چنین کاری انجام می دهد؟ 
آری؛ اینها شبیه افسانه است. البته شاید عده ای فکر می کردند که این واقعه یک 
استثناء و اتفاق است و چنین تحولی در بین جوانان، فراگیر نبوده است؛ اما من 
به چشم خود نمونه های زیادی از این جوانان را دیده ام. براستی در کدام دوره از 

اسلام سابقه داشته است که بچه های ده – دوازده ساله عاشق شهادت باشند؟
ما در مقابل این نعمات وظیفه شکرگزاری داریم،خداوند متعال به ما نعمت 
می دهد تا در صدد شــکرگزاری از او برآییم و با همین شــکرگزاری به کمال و 
رشــد برســیم. وقتی به همین نعمت های مادی نظر می کنیم، می بینیم واقعا 
شــکرگزاری همین ها هم بر ما گران است، چه رسد به شکر نعمت های معنوی 
و نعمت هایــی مانند انقلاب، رهبری و این جوانان پاک که نعمت های مادی در 

مقابل آنها، چیزی نیست.
بر اساس آنچه گفته شد باید توجه داشته باشیم که نعمت هایی که خداوند 
به ما داده است، نعمت هایی است که در طول تاریخ به انسان ها نداده و لذا ادای 

شکری بر ما واجب است که بر دیگران واجب نبوده است.
ضرورتداشتنحجتشرعىدررفتاروگفتار

حکمت خداوند اقتضا می کند که انسان ها شبیه هم نباشند و حتی دو پیامبر 
خدا نیز مثل هم نبوده اند، حکمت الهی اقتضا می کند که هر بنده ای، جلوه خاصی 
از خداوند متعال باشــد؛ لذا همواره بین افراد جامعه، اختلافات متعددی وجود 
دارد؛ این اختلافات تا حدود زیادی قابل تحمل است، بلکه باید تحمل شود؛ اما 
ســؤال مهم و اساسی این است تا چه مقدار باید با وجود این اختلافات سازش 

داشته باشیم و صلح کنیم؟
در اینجا چند گرایش وجود دارد،یک گرایش می گوید با همه اختلافات باید 
صلح کرد؛ هر کس هر فکر و اعتقادی دارد، همان صحیح است و باید به همان 
عمل کند. روشن است که این گرایش صحیح نیست و اگر ما باور داریم که حق و 
باطلی وجود دارد باید ببینیم تا کجا با صلح و سازش از مرز حق خارج نمی شویم؛ 
لذا باید مرزی مشخص شود؛ اینکه این مرز چگونه تعیین می شود وظیفه ماست 
کــه برای آن فکر کنیم؛ حداقل در بین مردم، شــما نخبگان به خاطر اینکه از 
نظر استعداد، خداوند نعمت بیشتری به شما داده است، وظیفه دارید که به این 

موضوعات مهم و اساسی فکر کنید.
توصیه اول این است که با فکر و اندیشه صحیح، چارچوبی تهیه کرده و خط 
قرمزها را مشخص کنید که هم عقل و وجدان شما آن را بپذیرد و قانع شود و هم 
در پیشگاه الهی حجت داشته باشید؛ چرا که در تاریخ کمتر کسی وجود دارد که 
صراحتا بگوید می خواهم مردم را به راه باطل دعوت کنم؛ همه ادعا دارند که راه 
حق، همان است که آنها می گویند. پس باید چارچوبی داشته باشید و در تعامل 

با دیگران بر اساس آن، عمل کنید.
اگر بخواهیم کسی را به رفتار یا راه خاصی دعوت کنیم، باید برای آن حجتی 
نزد خداوند داشته باشیم؛  البته در این چارچوب مشخص شده،  باید بسیار انعطاف 
داشت و با اختلاف سلیقه ها کنار آمد؛ نمی توان توقع داشت همگان مثل من فکر 

کنند و هر آنچه من پذیرفتم، آنها نیز بپذیرند.
داســتان شیطان در قرآن کریم و تکرار آن بوضوح به ما می فهماند که اگر 
کسی بخواهد بندگی خدا کند، باید ببیند خدا چه راهی را برای او مشخص کرده 
است و نمی توان در عبادت سلیقه خود را ملاک قرار داد. چرا که شیطان به خدا 
نمی گفت که تو را عبادت نمی کنم، بلکه می گفت به آدم ســجده نمی کنم، اما 
عبادتی برای تو انجام می دهم که هیچ مخلوقی چنین عبادتی نکرده باشد! اما 

این عبادت مقبول خدا نیست؛ باید بفهمیم خدا چه عبادتی را از ما می خواهد.
اگر بخواهیم ببینیم خدا از ما چه می خواهد باید به کتاب خدا و مفســران 
کتاب او که همان اهل بیت  علیهم السلام هستند، رجوع کنیم؛ لذا امام سجاد)ع(
در دعا خود را تابع خواست خدا معرفی می کند، حتی اگر خدا جهنم را اراده کند.

باید خودمان بندگی کرده و راه بندگی کردن را بیاموزیم و طبق سفارش قرآن 
به دیگران نیز توصیه کنیم، برای بندگی بهتر، باید نسبت به مسائل اصلی و اساسی، 
یقین پیدا کنیم؛ اما در مسائل فرعی در صورت عدم دسترسی به یقین، می توان 
به راه حل های ظنی که حجت باشند، مراجعه کرد؛ مانند بسیاری از احکام فقهی.
خداوند وعده داده اســت هرکســی کار خیری انجام دهد، بر ارزش کارش 
بیفزاید؛ هر کس نعمت های خداوند را شکر کند، خداوند بر نعمتش بیفزاید و هر 
کس برای خدا کار کرده و در صدد یاری خدا برآید، خداوند او را یاری کند؛ لذا 
بدانید اگر واقعا قصد بندگی خدا داشته باشیم، خداوند هم ما را یاری خواهد کرد.

وظیفهنخبگاندرقبالاختلافاتنیروهایخودی
من برای سخنی که می گویم، باید حجت شرعی داشته باشم؛ صرف اینکه 
حرفی بزنم که شما خوشتان بیاید اما نزد خدا حجتی نداشته باشم، صحیح نیست. 
در مسائل سیاسی، اعلم و حاذق ترین افراد برای همه ما معلوم است و وظیفه ما 
رجوع به رهبر معظم انقلاب است؛ در مسائل فردی فقهی نیز باید نظر اعلم را 
پذیرفت که همان مرجع تقلید است؛ اما در اختلافات بین خودی ها تا آنجا که 

امکان دارد باید احتیاط کرد و با هیچ یک مخالفت کامل نداشت.
اما اگر کار به جایی رسید که مجبور به انتخاب یکی از طرفین شدید، برای 
انتخاب هر کدام، باید دلیل قطعی پیدا کنید که نزد خدا حجت باشد؛ چرا که 
شما در چنین امری می خواهید، وجه انتخابتان را به خدا نسبت دهید و بگویید 
چون راه توســت، آن را انجام می دهیم؛ از این رو این انتخاب خیلی مهم است و 
باید برای انتخاب یکی از دو طرف، حجت قطعی و البته  به دور از احساسات و 

حب و بغض های شخصی داشته باشید.
بیاناتآيتاللهمصباحيزدي)دامظله(
درديدارجمعىازنخبگانکشور؛قم؛97/9/8

زلال بصیرت روزهای پنج شنبه منتشر می شود. 

بزرگ ترین نعمت های خدا برای کشور 

معاونهماهنگکنندهنیرویزمینىسپاه
پاسدارانانقلاباسلامىبااشارهبهزحمات
دولتدرمحرومیتزدايى،گفت:تلاشهای
دولتکفايتنمىکند،اکنون7گروهمهندسى
درمناطقمحرومدرحالفعالیتهستندوما
حاضريم50درصدهزينههایطرحهايىراکه
سازمانهایمختلفبرایمحرومیتزدايى
مناطقمرزیوکمبضاعتارائهمىکنند،به

عهدهبگیريم.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی شــبکه خبر، 
سردار علی اکبر پور جمشیدیان در برنامه تلویزیونی 
»گفت وگوی 18:30« شبکه خبر گفت: بهره برداری 
از ۵400 طرح عمرانی محرومیت زدایی ســپاه در 
قالــب قرارگاه های محرومیت زدایی نیروی زمینی 

در مرزهای کشور صورت گرفته است.
معاون هماهنگ کننده نیروی زمینی ســپاه 
پاســداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه طرح های 

عمرانی در دور افتاده ترین نقاط مرزی کشور انجام 
شده است، بیان داشــت: این اقدامات در مناطق 
حســاس مرزی و مناطقی که کمتر به آنها توجه 
شده است و یا امکان حضور نهادها و دستگاه های 

دیگر وجود ندارد، انجام شده است.
وی با بیان اینکــه محرومیت زدایی با امنیت 
و ایجاد شــغل رابطه نزدیکــی دارد، افزود: اگر در 
مناطق محروم و مرزی به ایجاد شــغل و افزایش 
ســطح اقتصادی مردم توجه شود، در کنار حضور 

نظامی، امنیت پایدار بوجود خواهد آمد.
سردار پور جمشیدیان با بیان اینکه نگاه ما به 
امنیت یک نگاه پایدار اســت، گفت: امنیت پایدار 
همان نگاهی که نظام مقدس جمهوری اســلامی 
ایران مد نظر دارد، زمانی اتفاق می افتد که مولفه های 

مختلف و همه جانبه را در نظر گرفته باشیم.
معاون هماهنگ کننده نیروی زمینی ســپاه 
پاســداران انقلاب اســلامی بیان داشت: یکی از 

مصادیق امنیت، امنیت نظامی در مرزها است که با 
حضور نیروی نظامی برقرار می شود که ممکن است 
بدون حضور نظامی به مخاطره بیفتد اما با حضور 
مردم و ایجاد طرح های عمرانی  اشــتغال زا امنیت 

پایدار و دائمی بوجود می آید.
وی با بیان اینکه تاکنون 16 هزار شغل مستقیم 
در مرزهــای دور افتاده ایجــاد کرده ایم، افزود: در 
کنار امنیت نظامی مرزنشینان، آرامش در زندگی 
و رفع دغدغه هــای اقتصادی آنها آرامش پایدار را 
به دنبال خواهد داشــت و از مهاجرت به شــهرها 

جلوگیری می کند.
سردار پور جمشیدیان با بیان اینکه مرزنشینان 
باید شغل داشته باشند تا دنبال قاچاق نروند، اظهار 
داشــت: برخی از مرزنشینان که قاچاق می کنند، 
سودجو نیستند اما از روی ناچاری و بیکاری اقدام 

به قاچاق می کنند.
معاون هماهنگ کننده نیروی زمینی ســپاه 

پاســداران انقلاب اسلامی با اشــاره به اینکه در 
مرزهای جنوب شرقی کشــور برخی از مردم که 
شناســنامه ایرانی دارند، هنوز کپرنشین هستند 
و آب آشــامیدنی ندارند، بیان داشت: تامین مواد 
غذایی، خدمات عمرانی روستایی، بهداشتی و شغل 
 جزئی از امنیت پایدار و جلوگیری از آسیب پذیری 

کشور است.
وی با  اشــاره به اینکه برخی مرزنشــینان و 
روستائیان کفش ندارند، افزود: باید مشکل اساسی 
مرزنشــینان را بوسیله ایجاد شغل و مسکن برای 
همیشــه برطرف کرد. ســردار پور جمشیدیان با 
 اشاره به زحمات دولت در محرومیت زدایی، گفت: 
تلاش هــای دولت کفایت نمی کند، اکنون 7 گروه 
مهندسی در مناطق محروم در حال فعالیت هستند 
و ما حاضریم ۵0 درصد هزینه های طرح هایی را که 
سازمان های مختلف برای محرومیت زدایی مناطق 
مرزی و کم بضاعت ارائه می کنند، به عهده بگیریم.

معاونهماهنگکنندهنیرویزمینىسپاهپاسدارانانقلاباسلامى:

نیروی زمینی سپاه 50 درصد هزینه های 
محرومیت زدایی مناطق مرزی را بر عهده می گیرد

معاونوزيرامورخارجهروسیهتأکیدکرد:
معتقديمايرانباتوسعهبرنامهموشکىخود
بهدنبالاهدافى،ازجملهتقويتامنیتخود

استکهحقهرکشوریاست.
بــه گزارش تســنیم به نقــل از خبرگزاری 
»نووستی« ، »سرگئی ریابکوف« معاون وزیر امور 
خارجه روســیه تأکید کرد که دلیلی برای انتقاد 
از توســعه برنامه موشکی ایران وجود ندارد و این 
کشور هیچ ممنوعیتی در این رابطه نداشته و ضوابط 

بین المللی را نقض نکرده است.
به عقیده وی، لازم اســت تا بین ماهواره های 
فضایی و موشــک های ماهواره ای بــرای نابودی 
اهدافی روی زمین فرق قائل شــد و فناوری های 
پرتاب ماهواره تفاوت قابل توجهی با یکدیگر دارند.

ریابکوف ســه شنبه شــب در ژنو در جمع 
خبرنگاران درباره پرتاب ماهواره فضایی از ســوی 

جمهوری اســلامی ایران تأکید کرد: »من دلیلی 
برای انتقاد از توســعه برنامه موشــکی ایران طی 
چند ماه اخیر نمی بینم. تهران هیچ یک از ضوابط 
بین المللی یــا توافق نامه ای را که ایران یک طرف 
آن باشد نقض نکرده اســت. همه اقدامات ایران 
در ایــن عرصه با رعایت تمامی ضوابط و تعهدات 
موجود انجام می گیرد. به طور کلی انتقاد از ایران 
به خاطر توسعه برنامه موشکی خود به بهانه تهدید 
 هسته ای از جانب تهران، نادرست و غیرقابل قبول

 است.«
معــاون وزیر خارجه روســیه افزود: »چنین 
انتقاداتی کاملاً غیرمسئولانه است و به طور عمدی 
جامعه جهانی را به اشتباه می اندازد. ما )در روسیه( 
معتقدیم که ایران با توســعه برنامه موشکی خود 
به دنبال اهدافی، از جمله تقویت امنیت خود است 
که حق هر کشوری اســت. البته ما می دانیم که 

همتایان ما در آمریکا، اسرائیل و برخی کشورهای 
اروپایی دیدگاه دیگری در این باره دارند.«

ریابکوف یادآور شد که فرانسه زمانی پیشنهاد 
آغاز مذاکرات برای انعقاد توافقنامه گســترده ای 
درباره برنامه هسته ای ایران را مطرح کرده بود که 
در چارچــوب آن و تهدیدات احتمالی در رابطه با 
برنامه موشکی ایران نیز می توانست حل وفصل شود، 
ولی برای انجام چنین مذاکراتی لازم است تا همه 
طرفین به طور واقعی برای گفت وگو آماده باشند. 
در شــرایط کنونی که ایــران به طور کامل تحت 
تحریم های یکجانبه آمریکا قرار داشــته و اخیراً 
تحریم های جدیدی هم از ســوی اتحادیه اروپا، 
البته با انگیزه های دیگری به آنها اضافه شده، من 
شــخصاً نمی توانم تصور کنم که چنین مذاکراتی 
امکان پذیر باشد. برای نشستن بر سر مذاکرات باید 

مسئولانه تر عمل شود.«

معاونوزيرخارجهروسیه:

توسعه برنامه موشکی ایران برای تقویت امنیت این كشور است

آيتاللههاشمى نکوداشــت مراســم
شاهرودیباحضورشخصیتهایسیاسىو
فرهنگىازسویمجمعجهانىتقريبمذاهب

اسلامىدرمسجدنوربرگزارشد.
به گزارش ایســنا، مراسم نکوداشت و تجلیل 
از مرحــوم آیت الله هاشــمی شــاهرودی از طرف 
مجمــع جهانی تقریب مذاهب اســلامی با حضور 
شــخصیت های فرهنگی و سیاسی در مسجد نور 

برگزار شد.
در این مراسم شــخصیت هایی چون آیت الله 
تســخیری دبیرکل مجمع جهانــی اهل بیت )ع(، 
محســن رضایی دبیر مجمع تشــخیص مصلحت 
نظام، حســینعلی امیری معــاون پارلمانی دولت، 
حجت الاسلام والمسلمین سیدرضا تقوی قائم  مقام 
جامعه روحانیت مبارز، عفت شریعتی و طوبی کرمانی 
از معاونت امور بانوان مجمع تقریب، حجت الاسلام 
مختاری رئیس  دانشــگاه مذاهب، میرتاج الدینی 
نماینده سابق مجلس شورای اسلامی، قاضی سراج 

رئیس  کل سازمان بازرســی کشور، آیت الله قمی 
مســئول امور بین المللی رهبری، حجت الاســلام 
آقامحمدی عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
حجت الاسلام علوی وزیر اطلاعات، حجت الاسلام 
امرودی معاون فرهنگی شهرداری، چمران رئیس  
سابق شــورای شــهر تهران ، نظیر احمد سلامی 

نماینده اهل ســنت در مجلس خبرگان رهبری و 
برخی دیگر از شــخصیت های سیاسی و فرهنگی 

کشور حضور داشتند.
آیت الله سید محمود هاشمی شاهرودی پس از 
تحمل یک دوره بیماری شامگاه سوم دی ماه در سن 

70 سالگی دعوت حق را لبیک گفت.

ازسویمجمعتقريبمذاهباسلامى

مراسم نکوداشت آیت الله هاشمی شاهرودی برگزار شد

نمايندهمشهددرمجلسشورایاسلامى
گفت:بیشترينحضوروبیشترينپیگیری
مطالباتدراستانىشدنانتخاباتدررابطه
باکسانىاستکهدرمرکزاستانهاهستند
ودراينشیوه،کمترينتوجهبهشهرستانها
وحوزههایانتخابىکوچکترصورتخواهد

گرفت.
حجت الاسلام نصرالله پژمان فر نماینده مشهد 
در مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با فارس، 
با بیان اینکه من مخالف استانی شدن انتخابات 
هستم، گفت: استانی شدن انتخابات در صورتی 
می تواند مناسب باشد که جریان های سیاسی و 

احزاب در کشور ما شکل گرفته باشد. 
وی افــزود: وقتی در کشــور ما جریان های 
سیاســی به صورت احزاب نیســتند که اینها را 
کنار هــم جمع کنند، عمومــا جریان هایی که 
شــکل می گیرد و اینها را کنار هم قرار می دهد، 

جریان های قدرت و ثروت خواهد بود.
نماینده مشــهد در مجلس شورای اسلامی 
اظهار داشــت: ارتباط عمیقی که امروز نماینده 
شهرستان ها با اجزای حوزه انتخابی خود دارند با 
استانی شدن انتخابات به شدت تحت تأثیر قرار 
می گیرد و کاهش پیدا می کند و رابطه بین وکیل 
و موکل تحت تأثیر اکثریتی اســت که در مراکز 

استان ها هستند.
پژمان فر خاطرنشــان کرد: بیشترین حضور 
و بیشــترین پیگیری مطالبات در استانی شدن 
انتخابات در رابطه با کســانی است که در مرکز 
استان ها هستند و در این شیوه، کمترین توجه به 
شهرستان ها و حوزه های انتخابی کوچک تر صورت 

خواهد گرفت.
وی در پایان گفت: ممکن است در بسیاری از 
کشورها این شیوه راهکار خوبی باشد،  اما با شرایط 
امروز کشور ما، این راهکار موفقیت آمیزی نخواهد 

بود و به نفع مردم نیز نیست.

حجتالاسلامپژمانفر:
با استانی شدن انتخابات
کمترین توجه به حوزه 

انتخابیه کوچک صورت می گیرد

بودجه و برنامه يکعضوکمیســیون
مجلسشورایاســلامىجزئیاتىازتخلف
دولتدرپرداختيارانهنقدیبهثروتمندان

راتشريحکرد.
هادی قوامی، عضو کمیســیون برنامه، بودجه 
و محاسبات مجلس شورای اسلامی، در گفت وگو 
با تســنیم با اشاره به پیشنهادات متعدد و مختلف 
نمایندگان مجلس برای تعیین تکلیف پرداخت یارانه 
نقدی در سال 98، گفت: طبق قانون برنامه ششم 
توسعه، دولت مکلف شده یارانه نقدی افراد پردرآمد 
و دهک هــای بالای درآمدی را حذف و از پرداخت 

یارانه نقدی معاف کند.
وی با بیان اینکه اجرای دقیق قوانین بالادستی 
و قوانین برنامه  های توسعه، از سوی دولت باید به دقت 
انجام شود، اظهار داشت: وقتی قانونی از سوی مجلس 
تصویب می شــود و روند قانونگــذاری را با صرف 

ساعت  ها زمان، طی می  کند، می بایست اجزای آن 
به طور دقیق و شفاف از سوی مجری قانون اجرا شود.
عضــو کمیســیون برنامــه و بودجه مجلس، 
پرداخت یارانه نقدی از ســوی دولت به ثروتمندان 
و دهک های بالای جامعه را تخلف آشکار دانست و 
گفت: دولت طبق قانون برنامه ششم توسعه مکلف 
شــده یارانه ثروتمندان را حذف کند اما با گذشت 
حدود 2 ســال از اجرای قانون برنامه ششم، یارانه 

پردرآمدها حذف نشده است.
نماینــده مردم اســفراین در مجلس در پایان 
خاطرنشــان کرد: کمیســیون تلفیق می بایست 
نظارت دقیقی بر میزان پرداخت یارانه های نقدی و 
همین طور حذف یارانه نقدی ثروتمندان داشته باشد؛ 
البته پیشنهاداتی در این باره از سوی نمایندگان به 
کمیسیون تلفیق به منظور بررسی لایحه بودجه 98 

ارائه شده است.

عضوکمیسیونبرنامهوبودجهمجلستشريحکرد

تخلف دولت 
در پرداخت یارانه نقدی به ثروتمندان

بقیهازصفحه۲
ازکدخداتامزاحم!

18 اردیبهشت 97 و در دولت ترامپ، آمریکا 
رسما از برجام خارج شــد. آقای روحانی که سال 
92 گفته بود » اروپا آقا اجازه اســت و بســتن با 
کدخدا)آمریکا( راحت تر اســت«! پــس از خروج 
آمریکا از برجام اعلام کرد که »یک موجود مزاحم 
از برجام رفت« و ســپس تصریح کرد که »برجام 
منهــای آمریکا را با دیگــر اعضای 1+۵ و از جمله 

اروپا ادامه می دهیم«!
این اظهارنظر در حالی بیان شــد که مقامات 
ارشد دولت پیش از آن در اظهارات جداگانه اعلام 
کــرده بودند که واکنش ایــران به خروج آمریکا از 
برجام، فــوری، غیرقابل تصور، پشــیمان کننده و 

دردناک خواهد بود.
کارشناســان در واکنش به ایــن اقدام دولت 
روحانی تاکید کردند که سیاستی که یک روز با اروپا 
مذاکره شود برای مقابله با آمریکا)توافق سعدآباد( و 
روز دیگر آمریکا را بزک کنند برای اینکه مذاکره با 
وی را شروع و برجام راه بیندازند و روز دیگر کدخدا 
را مزاحم تلقی کرده و مجدداً مذاکره با اروپا)برجام 
بدون آمریکا( را در دستور قرار دهند، ناشی از یک 
دیپلماســی متزلزل و ضعیف است و راه به جائی 

نمی برد و تضمین کننده منافع ملی نیست.
آمریکا بدون هیچ هزینه ای از برجام خارج شد. 
علت اصلی این امر نیز محاسبات غلط دولت در امضا 
و اجرای توافق و بی توجهی به 29 شــرط ابلاغی از 
سوی رهبر معظم انقلاب، مجلس شورای اسلامی و 
شورای عالی امنیت ملی بود. بگذریم از اینکه 4 روز 
بعد، موگرینی صراحتا اعلام کرد که روحانی به وی 
تضمین داده که در صورت خروج آمریکا از برجام، 

ایران از برجام خارج نخواهد شد!
22 اردیبهشت 97، پایگاه تحلیلی »پولیتیکو« 
به نقل از »فدریکا موگرینی« مســئول سیاســت 
خارجی اتحادیه اروپا نوشــت: از »حسن روحانی« 
رئیس جمهور ایران تضمین گرفته که این کشــور 
علی رغم تصمیم »دونالــد ترامپ« رئیس جمهور 
آمریکا برای خروج از برجام و وضع مجدد تحریم ها 

علیه ایران، همچنان در توافق می ماند.
در حقیقت آمریکا در شرایطی که ده ها امتیاز 
نقد از ایران گرفته بود، به هیچ یک از تعهدات خود 
در برجام عمل نکرد و نه تنها تحریم ها را که مسئله 
اصلی در مذاکرات بود، لغو نکرد، بلکه ده ها تحریم 

جدید هم به آن افزود.
اردیبهشت 97، روزنامه »الجمهوریه« لبنان در 
گزارشی نوشــت: آمریکا قبل از خروج از برجام، از 

ســه کشور اروپایی برای مقابله با برنامه موشکی و 
منطقه ای ایران ضمانت گرفته است.
بستهپرُازهیچ!

تاکید بــر ادامه برجام با اروپا در حالی بود که 
تروئیکای اروپایی)انگلیس، فرانسه، آلمان( در توافق 
ســعدآباد در دولت اصلاحات ثابت کردند که قابل 
اعتماد نیستند.قرار بر این بود که اروپایی ها حداکثر 
تا 10 خردادماه بســته پیشــنهادی خود مبنی بر 
تضمیــن اجرای تعهدات برجامی را ارائه دهند؛ اما 
موگرینی صراحتاً اعلام کرد که درخصوص تعهدات 
برجامی به ایران تضمین نمی دهیم. اروپا در نهایت 
در نیمه تیرماه بسته پیشنهادی خود را ارائه کرد. 
روحانــی در گفت و گوی تلفنی بــا »آنگلا مرکل« 
صدراعظم آلمان اعلام کرد که بســته پیشنهادی 

اروپا مأیوس کننده بود. 
بیانیــه 10 بندی اتحادیه اروپا در برجام بدون 
آمریکا در نیمه تیرماه 97 منتشر شد. این بیانیه از 
فقدان تضمین برای حفظ برجام در مقابل عهدشکنی 
و کارشــکنی آمریــکا رنج می برد. تکــرار ادبیات 
کلی و مبهم و شــعار زده بدون ارائه تضمین های 
مشــخص درباره مواخذه آمریکا در شورای امنیت 
و نحوه مقابله بــا تحریم هایی که عملا برجام را از 
بین می برد، همچنان مشــکل اروپایی ها در ادعای 

پایبندی به برجام بود.
در تابستان 97 شرکت های اروپایی بدون توجه 
به تعهدات خود برای خروج از ایران صف کشیدند. 
در همین راستا شرکت های بدعهدی همچون پژو 
و توتال اعلام کردند که فعالیت های خود در ایران 
را تعلیق خواهند کرد. شرکت های ایرباس، زیمنس، 
اینژی، مرسک، دی زی بانک آلمان و چند شرکت 

دیگر نیز بیانیه های مشابهی صادر کردند.
پیش از آن »امانوئل ماکرون«  رئیس جمهور 
فرانسه-اردیبهشــت 97- در حاشــیه نشســت 
غیررســمی سران اروپا در بلغارستان گفته بود:»به 
خاطر مسئله ایران، علیه شــرکت های آمریکایی 
جنگ تجاری یا راهبردی راه نخواهیم انداخت. این 
کار منطقی نیست. ثانیا، شرکت های فرانسوی را به 

ماندن در ایران مجبور نخواهیم کرد«.
دیگر مقامات اروپایی نیز اظهارات مشابهی در 

همصدایی با آمریکا بیان کرده بودند.
عباس عراقچی، معاون سیاسی وزیر خارجه- 13 
شهریور 97- در برنامه زنده تلویزیونی »رو در رو« 
که از شبکه چهارم سیما پخش شد، گفته بود:»ما 
به اروپایی ها روشــن گفته ایــم اگر منافع اصلی ما 
در برجام، بحث فروش نفت و بازگشــت پول نفت، 
پرداخت ها و دریافت ها )ســاز و کار مالی و بانکی( 

عملیاتی نشود، برای ما ماندن در برجام هیچ فایده 
دیگری نخواهد داشت. آنها برای عملیاتی کردن ساز 
و کار خود تا 13 آبان وقت دارند و از این تاریخ به بعد 

فایده ای ندارد که بخواهند انجام دهند«.
»کمــال خــرازی« وزیر امــور خارجه دولت 
اصلاحات و رئیس  شورای راهبردی روابط خارجی 
نیز- 26 آذر 97- در پاسخ به سؤالی درباره اجرایی 
شدن SPV بین ایران و اروپا گفته بود:»اروپا وعده 
اجرایی شــدن این موضوع را داده، البته انتظار این 
است که گام های عملی در این راستا از سوی اروپا 
برداشــته شــود. در گفت وگوهای آقای ظریف و 
اروپایی ها، آنها قول داده اند تا پایان ســال میلادی 

SPV را اجرایی کنند«.
علاوه  بر این، موگرینــی- 19 آذر 97- گفته 
بود:»ساز و کار مالی اروپا با ایران تا پایان سال 2018 
اجرایی می شود«.اکنون بیش از 2 هفته از آغاز سال 
2019 سپری شده است و جز وعده های پوچ، چیزی 
از بسته اروپایی و spv نصیب ایران نشده است. کانال 
مالی اروپا )spv( حتی اگر اجرایی نیز بشود، چیزی 

فراتر از نفت در برابر غذا و دارو نیست.
این در حالی اســت که قرار بود در اولین روز 
اجرای برجام، دی 94 تمامی تحریم های ضدایرانی 
لغو شــود و نه تعلیق و نه اینکه پس از سه سال و 
بعد از بتن ریزی در صنعت هسته ای، تازه برسیم به 

نفت در برابر غذا و دارو.
جادهصافکنىبرایبرجامبعدی!

»فدریکا موگرینی« مسئول سیاست خارجی 
اتحادیــه اروپا-خــرداد 97- گفت:»درباره برنامه 
موشکی ایران اختلافی با آمریکا نداریم«. موگرینی در 
همان مقطع در اظهارنظری دیگر گفت:»عزم ما برای 
حفظ توافق هسته ای، در راستای منافع آمریکاست«.

در آذر 97 انگلیــس و فرانســه در اقدامــی 
ضدایرانی، جلســه شــورای امنیت برای بررسی 
گزارش هــا درباره آزمایش های موشــکی ایران را 
تشکیل دادند. این دو کشور نتوانستند هیچ مدرکی 
مبنی بر اینکه قطعنامه های شورای امنیت از سوی 

ایران نقض شده اند، ارائه دهند.
علاوه  بر این دولت فرانسه- در آذر 97- در حالی 
که بعد از گذشت چندین هفته هنوز نتوانسته بود 
بحران داخلی خود را حل کند و مشغول سرکوب 
وحشیانه معترضان بود، در اقدامی مداخله جویانه و 
گستاخانه خواستار شفاف سازی درخصوص مسائل 

داخلی ایران شد.
کلام پایانی این که اروپا بایستی در این سه سال 
به تعهدات برجامی خود عمل می کرد، SPV عملی 
هم شــود جای تعهدات برجامی اروپا را نمی گیرد. 

تجربه نشان داده است که اروپا جز وعده های پوچ و 
توخالی کاری انجام نمی دهد.

از 18 اردیبهشت 97 تاکنون دو دیپلمات ایرانی 
از هلند، دو دیپلمات ایرانی از آلبانی و یک دیپلمات 
ایرانی نیز از فرانسه به دلایل واهی اخراج شدند. علاوه 
 بر این در این مدت، یک دیپلمات ایرانی در آلمان 

بازداشت و سپس به بلژیک مسترد شد.
علاوه  بــر این، در روزهای اخیــر اروپا وزارت 
اطلاعات جمهوری اسلامی ایران را نیز تحریم کرده 
اســت.اروپا همصدا و همراه با آمریکا به خیال خام 
خود در پی آن است تا با معلق نگه داشتن اقتصاد 
ایران- در انتظار رسیدن میوه های برجام- با فشار 
به ایران در حوزه موشکی و منطقه ای، ضمن دائمی 
کردن برجام هسته ای، برجام های بعدی را کلید بزند.
روزنامه زنجیره ای شــرق کــه ید طولایی در 
بزک برجام دارد، در روزهای گذشــته در اعترافی 
دیرهنگام نوشــته بود:»جامعه اروپایی خاطرجمع 
شده است چنان که تعهدات برجامی خود را زیر پا 
بگذارد یا انجام آن را به تعویق بیندازد، واکنش جدی 
ایران ازجمله خروج این کشور از برجام را برنخواهد 
انگیخت؛ بنابراین دلیل و توجیهی نمی بیند که خود 
را درگیر کاری کند که بالاخره با ریسک و مخاطرات 

خاص خود همراه است«.
روزنامــه زنجیــره ای ســازندگی از دیگــر 
بزک کننــدگان برجام نیز در روزهای گذشــته در 
اعترافی دیرهنگام نوشــته بــود: »امروز فقط یک 
کشور به صورت عملی پایبند به توافق بوده است؛ 
ایران. آشکار اســت که اکنون دیگر توافقی وجود 
ندارد کــه اروپایی ها بخواهند از آن حمایت کنند. 
بلکه آنان از محدودیت های هسته ای ایران حمایت 
می کنند... ایران مو به مو تعهدات هســته ای خود 
را اجرا می کنــد، اما تحریم هایی را تحمل می کند 
که به مراتب ســخت تر از دوره قبل از توافق است 
و طرف هــای دیگر کاملًا از تعهدات خویش خارج 
شده اند... امروز دولت نیازمند آن است که باور کند 
برجام به پایان رسیده... اکنون جواب مشخص است. 
خروج از برجام و بازگذاشتن راه مذاکره با کسانی که 
قدرت عمل به تعهداتشان را دارند، این گزینه بهتری 
از ماندن در توافق یکجانبه، تحریم های سخت تر از 
پیشابرجام، دل خوش کردن به اقدامات نمادین اروپا 
و مشاهده رکودی است که این بار می تواند اقتصاد 
کشــور را از گروه کشــورهای با درآمد متوسط به 

فقیر مبدل سازد«
دولت آقای روحانی می بایست رویکرد انفعالی در 
مواجهه با گستاخی اروپا را متوقف کرده و با خروج از 
برجام، در جهت احقاق حقوق مردم ایران گام بردارد.

بسته پر از هیچ SPV به جای انجام تعهدات برجامی اروپا

ســومینبازیتیمملىفوتبالايراندرجام
ملتهایآسیاباتساویبدونگلبهپايانرسید.

دیدار تیم های ملی فوتبــال ایران و عراق در مرحله 
گروهی جام ملت های آســیا شب گذشــته در ورزشگاه 
آل مکتوم شهر دبی برگزار شد و در نهایت با تساوی بدون 

گل به پایان رسید.
تیم ملی ایران در این دیدار با ترکیب علیرضا بیرانوند، 
محمدحســین کنعانی زادگان، سید مجید حسینی، وریا 
غفوری، میلاد محمدی، روزبه چشمی)79 - اشکان دژاگه(، 

امید ابراهیمی)کاپیتان(، علیرضا جهانبخش)62- مهدی 
طارمی(، وحید امیری، سامان قدوس)74- مهدی ترابی( 

و سردار آزمون به میدان رفت.
دو تیم در این بازی موقعیت هایی را روی دروازه یکدیگر 
داشتند ولی نتوانستند از آنها استفاده کنند تا توپی از خط 

دروازه ها عبور نکند.
با این تســاوی ایران با 7 امتیاز و به لطف تفاضل گل 
بهتر به عنوان تیم اول صعود کرد و عراق هم با 7 امتیاز در 

جایگاه دوم قرار گرفت و راهی مراحل بعدی شد.

پايانخوشتیمملىفوتبالدرمرحلهگروهىجامملتهایآسیا

ایران به عنوان تیم اول راهی مرحله بعدی شد


